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Bo Kranj pogrešal 

Z letom 2023 je zgodba ikoničnega lokala zaključena. V svoji več 
kot četrt stoletja polni zgodovini je mestu nudil zatočišče kulturnim 
odpadnikom vseh vrst in oblik. Nemogoče je misliti duh nekega bara 
brez upoštevanja občutka za čas, v katerem se je v njem zbiral folk 
tistega časa. V arhitekturnem smislu je bil to skriti kotiček mesta, 
kamor se je zavlekel vsak, ki je želel, da bi se na glasnih zvočnikih 
predvajal nov glasbeni CD iz bližnjega Aligatorja (trgovinica s pestrim 
izborom glasbenih CD-jev) ali bolj komercialnega Müllerja. Vsak, ki 
je želel v miru ob čiku (ja, nekoč so jih prodajali za šankom, pa tudi 
notri se je smelo nemoteno kaditi), za katerega starši in prfoksi na 
Kremšniti niso smeli izvedeti, in poceni kavi ali decilitrom soka z 
vodo v pollitrskem kozarcu prebrati obvezno domače branje, na-
rediti nalogo ali se napiflati za kakšno kontrolko. Vsak, ki je hotel 
zaiti nekam, kjer se zbirajo mladi, kjer ni težakov in kjer se je takoj 
razpoznalo, v kateri subkulturni trop nekdo paše. Vsak, ki je želel 
zabluziti dan in ki na noben način še ni hotel iti domov.

Duh časa je seveda veleval, da se samci nasprotujočih si subkultur 
med sabo grdo gledajo, sporekajo in pretepajo, zmagovalci pa s tem 
osvojijo izbrano samico. Temu praktično ni bilo moč ubežati. Med 
naci-skinheadi in punksi je divjala prava mala vojna, metalci pa so de-
lovali kot nekakšni arbitri in bili včasih bolj na strani enih in drugič 
bolj na strani drugih. Potem so bili tu še zapozneli mladi hipiji, ki 
jih nihče ni maral in pa čudaški rockerji, ki jih nihče ni opazil. To 
so bili fini časi. Ženski WC je bil seveda pogosto prizorišče kopula-
cije, ograja na terasi pa je varovala vse, ki so čez njo bruhali. To je 
bil resnično zelo romantičen čas in tistim, ki smo mu bili priča, bo 
ostal v prelepem spominu.

Med vikendi je bilo seveda klasično, da so se vsi mladi iz Kranja 
najprej večerno sestali v Prešernovem gaju, spili svoje poceni me-
šanice rum-kol ali vinske litr’ce, se dosledno izbruhali in jo kulturno 
mahnili naprej v nočno zavetje Downtowna. Pregrešno je bilo priti 
domov pred sončnim vzhodom, pri tem pa nam je pomagala bližnja 
trgovinica nekoč popularne okrepčevalne franšize Noč in dan.
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Nenormalno veliko smo tam preigra-
li tudi taroka. Ko smo se naveličali, 
smo si ogledovali priložnosti za za-
nimiv pretep ali pa šli staviti, katero 
samico in v kolikšnem času lahko 
samo z golim pogovorom spravimo v 
jok. Noro zabavno je bilo vse skupaj.

V drugi dekadi delovanja Downtowna 
so večeri pridobili več strukture. 
Pretepov in kopulacij je bilo za od-
tenek manj, so pa zato počasi in 
spočetka spontano pričeli nastajati 
nekakšni subkulturni tematski veče-
ri. Točno se je vedelo, kateri večer v 
tednu je manj varno priti tja. Druga 
pridobitev pa je bil vrhunski glas-
beni DJ (vsi vemo, kateri), ki pa ni 
samo poskrbel za žur, marveč je vse 
nas mlajše tudi izčrpno izobraževal 
glede poznavanja glasbenih žanrov, 
bandov in vzdušja, ki ga lahko s tem 
znanjem pričaramo. Vsekakor ve-
lika intelektualna obogatitev, ki je 
posledično v lokal privabila ogro-
mno mokrega spola, kar nas je ne-
dvomno navdajalo s konkretnejšim 
optimizmom. Ples na mizah je bil 
zagotovljen.
V tem času je sloves lokala se-
gal domala počez celotne države, 
celo Štajerske. A ni ostalo pri tem. 
Zgodba je postala pravljica o sode-

lovanju med KŠK-jevim Tednom Mladih, vrstili 
so se koncerti v atriju pred vhodom, dogajali 
so se turnirji raznih družabnih iger, novi nade-
budneži pa so začeli organizirati tudi glasbene 
tematske večere, kjer kreativnosti ni manjkalo. 
Prostor je spremenil svojo vsakokratno scensko 
podobo, da se je vse ujemalo z glasbo in temo. 
Poudariti moram, da so se določeni osebki tu 
zelo potrudili, saj je bilo vse narejeno na nivoju, 
ki bi jim ga takrat nemalokrat lahko zavidalo 
celo Prešernovo gledališče.

Tretja in zadnja dekada, ki je zdaj životarila sla-
bih deset let, pa je privabljala občasne prišleke 
kot nekakšen muzej nostalgije. Mlajše generaci-
je, ki so prišle kot nekoč zapozneli hipiji – lačne 
zgodb, ki so se izpele in brez novih idej, ki bi 
lahko prižgale kakšno novo luč.

V nizu decembrskih poslovilnih večerov je bil 
tudi tisti, ki je privabil vse nekdanje zaposlene. 
No, ne vseh, a vse tiste, ki so v vrhuncu zgodbe 
prispevali največ. Pogovarjal sem se z eno izmed 
teh in ugotovila sva, da so se časi v dokaj kratkem 
času zgodovinsko spremenili in da je bilo vzdušje 
tisti večer primerljivo z nekdanjim, ker smo bili 
tam samo tisti, ki smo prihajali od nekoč. Boleč 
občutek neke minljivosti. Občutek neželene nore 
spremembe časa. Občutek, da nas je Downtown 
Rock Bar v vseh svojih letih delovanja vzgajal 
in vzgojil, le da ni več sveta, ki bi terjal tovrstno 
vzgojenost, kvečjemu je ravno obratno.

Post scriptum

Nov čas nakazuje na to, da neko dogajanje ni 
več vezano na sam prostor in posameznike, ki 
za tak prostor tematsko skrbijo, pa čeprav je 
to hvalevredna vrlina, vredna vsega spošto-
vanja. Ne, dogajanje je po novem vezano na 
slučajen »pop-up«, na festival, ki se razvije 
iz nič, pričara vso mano, nato pa brez drame 
čez noč pade nazaj v nič, nove generacije pa 
so primorane opotekaje stopicljati naokoli v 
lovu na takšne dogodke in upati na to, da bodo 
pri tem kaj ujele. Periferna mesteca, kot so 
Kranj ali Ljubljana in z njimi vred tudi ostale 
slovenske vukojebine, pa že lep čas ne nudijo 
več celostne vsebine svetovnega dogajanja. 
Kranj ne bo dobil novega rockerskega prostora 
za druženje (ki ni nujno bar), ne bo pa tudi 
dobil dogajanja, ki bi privlačil razmišljujoče 
in živahne nove generacije. Dogajanje oz. 
žur oz. stimulativno druženje in preživljanje 
kvalitetnega družabnega časa, kakorkoli se 
že pač temu reče, pa je nekaj, česar se ne da 
naročiti na dom in se nato s tem igrati. Ne. Če 
si bo kdo zaželel nekega dogajanja, bo moral 
obiskovati resne festivale, enega za drugim, 
da bo to lahko približno primerljivo s tem, 
kar smo imeli mi v Downtownu. Pred nosom. 
Napol zastonj.
Vsi vemo, da Kranj že leta umira na obroke, 
vprašanje pa je, ali bo kdaj pogrešal, da je bil 
nekoč živ.

Alex Kodek
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Pa gre še en lep košček

Lokal z najlepšo teraso in razgledom Kranja. 
Lokal, v katerem smo vsi pustili obilen kos 
mladosti in si vžgali prelepe spomine. No, 
ne spomnimo se čisto vseh malenkosti, bili 
so divji večeri in dolge noči. Vseh pirov, vseh 
obrazov, tematskih večerov in koncertov, vseh 
špag na šanku, vseh silnih debat na stopnicah, 
kako bi rešili svet, vseh fajtov, bruhic v WC-ju, 
kdo bo naslednji izzival na fuzbalčku, nasme-
janega Miha za šankom in seveda Božota – teh 
ne pozabiš. To so tisti spomini, ki jih še čez x 
let ponavljaš v družbi in se držiš še zadnjih 
nitk preteklosti.

V več kot dvajsetih letih se je zamenjalo nekaj 
generacij, ful kul kelnarjev, par DJ-ev, kadilski 
zakon (zdaj se dimi samo še iz 57-ke pod stro-
pom) in še in še. Duša pa je ostala ista. No, pa 
Miha. Down je bil Down. Vedno. Vsak vikend. 
Vse tematske. Parkrat na leto. Kadarkoli. Vedno 
je bilo toplo. 

Nešteto čudovitih momentov, vrhunskih koncer-
tov in ostalih dogodkov, ki so spremljali Down 
Town festival, SubArt festival, Teden mladih, 
Kranjsko noč ... Velik del srca Kranja, ki je vedno 
dihal z vsemi nami. Lokal, v katerega je skoraj 
vsak zavil, preden je šel domov – pogledat, če 
se da še kaj dobiti. 

Hvala Mihu, hvala Downu, hvala vsem v ko-
lektivu, ki ste/smo ustvarjali vse te zgodbe in 
ste/smo pustili večne pečate v Kranju in naših 
glavah. Čin!

M.

Kranja
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V slovo Downu

In smo bili zmenjeni. Kar pametna, 
zelo podjetna poteza za študentko, ki bi svoje 
življenje lahko počasi začela usmerjati v ne-
koliko bolj perspektivne vode. Pa kdo bi lahko 
zavrtel čas nazaj? In tako sem še nadaljnjih pet 
let večino svojih dni in še več noči preživljala kot 
kelnarca v Downu. Ni bilo slabo, daleč od tega, 
ni bilo pa tudi vedno lahko. Tam so se stkala 
prijateljstva, ki trajajo še danes; poznanstva z 
ljudmi, za katere se še vedno pogosto vprašam, 
kaj počnejo in kje so. Nenazadnje so se tam sple-
tle mnoge ljubezni, ki pri nekaterih še živijo, pri 
drugih pa so pač z leti izzvenele. Tudi spomini 
počasi bledijo, a zlahka oživijo, ko jih nekoliko 
predramim. Težko izpostavim najljubšega ali 
najslabšega, ker ga ni. Preveč jih je. Verjetno 
se jih nabere za celo Sceno. In to so samo moji 
spomini. Kje so še zgodbe ljudi, ki so dolga, dolga 
leta zahajali v Downa, delali, na sto in en način 
pomagali, da je stvar bolj ko ne funkcionirala, 
pa čeprav včasih v stilu »A je to«. Kje so še vse 
tiste zgodbe iz zakulisja tematskih večerov in 
koncertov? Kaj vse bi imeli povedati tisti, ki so 
del te zgodbe, a jih danes ni več med nami? In 
nenazadnje, kakšne skrivnosti bi šele razkrile 
vse tiste opeke, ki so tam od samega začetka in ki 
so bile priče praktično vsega, kar se je dogajalo? 
Uf ne, ne želimo niti vedeti. 

»Edo, a lahko delam tukej? Ker glede na to, 
kolk časa že itak preživim tle, je vseen', 
če še mal' zaslužim zraven. 
Tomzi pa Anita se strinjata«.

Edo, v svojem redkobesednem, a vedno iskrenem stilu: 

»Ja«.

Hvala Edu, Mihu in sodelavcem za zaupanje, podporo, 
dobro voljo, potrpežljivost, dobro mero smeha, solz in 
ogromno spominov. Če bi kdaj kakega manj spili, bi jih bilo 
pa verjetno še več. Hvala tudi vsem na drugi strani šanka. 
Za lepe spomine ali trdo kožo. Ma ja, dobr' je b'lo. 

Tjaša Obrulek

Vsi se spominjate dobrih časov, ko so bili 
vikendi nabito polni, žurk ob tematskih večerih, 
plesanja na mizah in šanku, pokozlanih klopi in 
skretov (ker to je vedno indikator dobre žurke, 
seveda. Hvala vsem za to, res ne bi b'lo treba), 
dobre muzike, reševanja sveta ob treh zjutraj 
itd. Dobro, jutra, nabita dijakov in vmesni čas, 
ko ni bilo žive duše, so spet zgodba zase. Da 
maturantskega sprevoda sploh ne omenjam. Ja, 
super je bilo, ampak vsaka plošča ima dve strani. 

Sama se kot kelnarca najbolj spominjam zaključ-
kov. Ko je lokal zapustila še zadnja stranka, ko se 
je v prostor končno naselila popolna tišina in je 
ostal le še vonj prešvicane noči. Ko smo ob štirih 
zjutraj s kelnarji (ponavadi dva, včasih trije) po 
osmih ali enajstih urah dela končno zadihali, 
včasih spili še kakšno pivo in si rekli: »Dobr' 
je b'lo«. Spominjam se tudi tistih noči, ko sem 
med tednom ob polnoči ostala popolnoma sama. 
Očitno sem bila od nekdaj bolj volk samotar in 
so mi bili ti momenti po zaprtju res dragoceni. 
Hkrati pa tudi malce srhljivi, ker pogosto nisem 
imela občutka, da sem čisto sama. Res, kaj vse še 
skrivajo tiste stene, med katerimi smo preživeli 
večino mladosti? 

https://www.facebook.com/RockBarDownTown
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Letos je umrl naš Down

Kaj mi pomeni Down? Verjetno isto, kar 
še marsikomu drugemu. Zatočišče v najstni-
ških letih, prostor zabave in prijateljev, lju-
bezni, somišljenikov, alternativcev. Tam 
sem spoznala večino Kranjčanov, ki jih po-
znam še danes. Iskreno povedano mi ni osta-
lo veliko besed, ki bi jih še lahko uporabila za 
opis – če veš, potem veš. Zato ta prostor raje 
namenjam nostalgičnemu popotovanju po 
Downu, v spomin in nasvidenje, v drugem 
delu članka pa bodo govorile besede obisko-
valk in obiskovalcev lokala.  

Nahajaš se v starem mestnem jedru Kranja, 
nasproti bivšega Globusa, kasneje Mestne knji-
žnice Kranj. Vhod v lokal je v kotu atrija, na 
vhodu slednjega je rdeč napis Rock Ba (črke r 
pač ni). Po nekaj stopnicah se spustiš do vrat, 
ki vodijo v kletni prostor, kjer se lahko spo-
mniš na vonj lokala. Znajdeš se v prehodnem 
prostoru, kjer stoji avtomat za pikado in fuzbal. 
Par let je nad stopnicami visel velikanski paj-
ek, ki so ga naredili za nek glasbeni tematski 
večer. Levo od stopnic so vrata, ki vodijo v no-
tranji prostor. Na njih je majhno okence, da 
lahko na hitro preveriš situacijo, sicer pa se 
odpraviš na teraso, na katero prideš skozi dru-
ga vrata v kotu prehodnega prostora. 

Terasa
Gre za širok balkon, na katerega se spustiš po 
treh stopničkah. Ob rdečem zidu zagledaš dol-
go klop, vzdolž nje se vrstijo mizice, na naspro-
tni strani pa stoli. Čisto na koncu sta še dve lo-
čeni mizi, ena na samem koncu, druga pa 
nekoliko v desno. Usedeš se na klop, kjer se ti 
razprostre pogled na naselje Huje, in naročiš 
pijačo. Za prvo mizo sedijo kelnarji, saj imajo 
tako najboljši pregled na teraso. Zaradi posta-
vitve miz se zdi, da gre pravzaprav za eno samo 

omizje, čeprav za njimi sedi več različni družb; 
pa saj se tako ali tako vsi poznamo! 
Kavarniškemu filozofiranju s sosednje mize 
zlahka vlečeš na ušesa in se po potrebi vključiš 
vanj. Obsediš, z vmesnimi obiski stranišča, ke-
baba, ali fuzbala, vse dokler te kelnar/ica že v 
peto ne pozove, da se spravi noter, saj mora za-
preti teraso.

Notranji prostor
Odpraviš se v prostor, ki ga od terase ločuje de-
bela stena, povezujeta pa dve veliki okni, skozi 
kateri, če si dovolj glasen, da preglasiš musko, 
opraviš svoje naročilo pijače, ter še ena vrata, 
ki pa se navadno ne odpirajo. Vhod v ta prostor 
se nahaja levo od stopnic, skozi katere prideš v 
lokal. Zaradi debelih sten je med vrati in začet-
kom prostora še majhen predprostor. Na levi je 
tabla, kjer visi strip Jacobsena ali pa kakšno 
umetniško delo. Na desni je veliko ogledalo.
Vstopiš v prostor. Nad šankom zagledaš obe-
šen set bobnov, na stropu pa veliko cev, posli-
kano tako, da je videti kot komadn cigaret. Šank 
je dolg, ob njem pa so stoli, najbolj legendaren 
je tisti s podpisi članov skupine Niet. Na stenah 
visijo slike z naslovnicami znanih rokovskih 
plošč v lesenih okvirjih.
Skrajno levo od vhoda se nahaja visoka miza z 
oblazinjeno klopjo in dvema stoloma. Poleg nje 
je hladilnik in šank, naprej pa še ena takšna 
miza. Desno od nje je vhod v skladišče – maj-
hen zaprašen prostor z najpomembnejšimi 
stvarmi: zalogami piva in računalnikom, preko 
katerega se predvaja glasba. Desno od skladi-
šča stoji še ena miza, podolgovata. Če sediš za 
to mizo, imaš dober pregled na celoten prostor. 

Letos je umrl naš Down.
Soseda najbrž ni jokala, čeprav je to navada.
Meni je bilo vse skupaj blazno zoprno.
Mat' pa mi je težila, rekla je: »Pejd ga pogledat 
še zadnjič, no!«
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Na desni strani so vrata v stranišče, še desno 
od tega pa stoji miza v obliki kitarinega trupa.
Na desni strani od vhoda se nahajajo trije veli-
ki separeji z oblazinjenimi klopmi, kamor se 
lahko stisne velika družba. Da se izogneš pre-
sedanju in umikanju od omizja odideš tako, da 
stopiš na rob, ki ločuje separeje, in skočiš na 
tla. Na vrhuncu se zabava premakne na mizo, 
kjer plešeš in kričiš besedila komadov, ki se 
predvajajo. Zadnja postojanka je na zunanjih 
stopnicah, kjer pokadiš še zadnji cigaret, pre-
den se odvališ nekam v smeri svojega doma.

Glasba
Rdeča nit vsega je seveda glasba. Kot je pove-
dala obiskovalka: »Tukaj sem prvič slišala mo-
jo musko po zvočniku«. Če nisi privrženec po-
pularne glasbe, ki kraljuje v večini lokalov, je 
bil Down prava oaza.
Spomnimo se legendarnih glasbenih temat-
skih večerov, ki so počastili marsikatero zvrst 
glasbe, yugo rock, metal, disco, osemdeseta, 
devetdeseta in tako dalje. Veliko ljudi je kot 
največji dogodek v zgodovini lokala izpostavilo 
tematski večer, kjer se je predvajala plošča 
Pink Floyd: The Wall, šank pa se je skrival za 
velikim stiropornim zidom, ki so ga kasneje 
razbili s kladivom.

Maček Božo
Seveda ne smemo pozabiti na Božota, velikega 
in sramežljivega mačkona, ki mu je bilo posve-
čeno tudi Wi-fi geslo lokala. Ker je veljal za 
mačka, ki se ne pusti božati kar vsakomur, je 
marsikateri obiskovalec ali obiskovalka s po-
nosom povedal/a, da je Božo prišel na božanje 
prav k njemu ali njej.
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Zaprtje
Novembra nam je, kelnarjem, lastnik povedal, 
da bo z novim letom lokal zaprl. Glede na dokaj 
žalostno situacijo zadnjih parih let nas to ni 
presenetilo. Kljub temu, da so se takšne govo-
rice pojavljale ves čas, smo vedeli, da je tokrat 
res konec. Konec novembra je z objavo na 
Facebooku, kamor je prilepil povezavo do pe-
smi Last kiss skupine Pearl Jam, še uradno na-
znanil zaprtje. Pod objavo so se zvrstili komen-
tarji ljudi, ki so izražali žalost ob zaprtju, se 
zahvalili ekipi, delili svoje spomine, itd.

B'li so vrhunski cajti v downu <3 Nikol 
jih namo pozabl!

Hvala ekipi, ki je kadarkoli ustvarjala in 
soustvarjala celotno podobo lokala! 
Tukaj so se zgodili moji najlepši trenut-
ki mladosti, pa čeprav se kdaj kakšne 
malenkosti ne spomnim.

Hu, tam je pa bilo poljubov …

Slabo :’(

Kranj ne bo več isti :’(

Lokal je tok legendaren, da bi se ga 
mogl spomeniško zaščitit!

7
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Poezija iz Downa 

Po stopnicah prirožljam
V mislih pivo že imam
Stopim na teraso
Prečekiram maso
Ura je narobe
Ko imaš na sebi tri obloge
Pelinkovca
Na terasi sem doma.
(Anonimno)

Hrepenim po dnevu ko spet uzrem 
tvoje rdeče
Ko mi v nosnice spet udari tvoj vonj
Gobe, zatohlost, cigaretni dim
Čin čin, sline cedim.
(Anonimno)

R. I. P.

Priznam, ob vseh sentimentalnih izlivih prej-
šnjega meseca, sem bila včasih jezna in se 
spraševala, kje so bili zadnjih par let, ko je 
lokal sameval, in sem bila kot kelnarca (skoraj) 
edina oseba tam? Po drugi strani pa, jeb*š, 
je pač konec nekega obdobja. Seveda ni vse 
črno-belo, mnenja in izkušnje so različne, pa 
vendar: ljudje so tisti, ki so ustvarjali to, kar je 
Down bil, in to je bil po mojem mnenju njegov 
čar. Kar je bilo, so sedaj le še spomini. Videli 
pa bomo, kaj bo. Glede na odmirajoče mestno 
jedro, verjetno nič. Ali pač?

Gaja Basaj

Cela srednja je šla v Downu, pa nič zato!

Maček božo 666

Down lajf <3

Down je bil razlog za prve prijatelje, fanta 
(ex ogaben), vedno mi bo v spomin <3

Večino poletja tuki zapravu, TOP PLAC

KER HUD ŽUR!

NČ SLABGA

Noben nč ne dela, sam radi se mamo 

Ko bomo govorl o temu, bomo govorl (tut)  
o tem

V Downu sm spoznala tipa, ki mi je vzel 
nedolžnost

DOWNOVC 4 LAJF

Tukej sem preživel celo srednjo, daj vsem  
za eno rundo!

»Bile so maškare, jaz sem bila Lepa Brena. Ker 
nas je bilo toliko, smo plesali kar na mizi. Miki 
miška mi je po nesreči s flašo od piva zbila 
sprednji zob. Najprej se mi, zaradi šoka, to ni 
zdelo nič takega, potem pa sem šla na stranišče 
in se videla v ogledalu, škrbasta. Ta zob mi še 
vedno drži in ni porumenel.«

Poslavljanje
Tako smo v decembru organizirali še zadnje, 
poslovilne dogodke: Večer bivših kelnarjev in 
ostalih, ki so pomagali (26. 11. 2022), Metal večer 
(3. 12. 2022), 80's večer (10. 12. 2022), Disco ve-
čer (17. 12. 2022), 90's večer, (24. 12. 2022), ter 
sklepni dogodek – silvestrovanje (31. 12. 2022). 
Vsi dogodki so bili obiskani v tolikšnem številu, 
da je človek dobil občutek, da se je s časovnim 
strojem vrnil v preteklost. Naj delim nekaj vtisov 
in spominov obiskovalcev ter obiskovalk:
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Umetniška svoboda

Želim začeti od znova 
meglo v glavi spustim v oblake 
sence za svojim hrbtom nasta-
vim soncu 
grem skozi dež sneg in veter 
in menjam kožo kri in kosti 
iz jajca se izležem 
kot mlado pišče na prvomaj-
ski dan 
v svet mehak in voljan 
v morju resnice zagledam 
odsev postave 
ki mi je zopet poznana 
rad imam to postavo 
prečkam ceste in mostove 
svojega mesta 
sedanjost mi zdaj več ne kaže 
jezika 
kliče me po imenu 
in me kot ponosna mama nosi 
na ramenih 
odloži me pred jezerom 
beli in črni labodi plujejo po 
gladini 
ribe s svojimi gromozanskimi 
usti 
škropijo zlate curke proti 
nebu
jezero se razpolovi v dva 
manjša izvira 
mama-sedanjost mi veli izberi 
enega 
od strahu se z vso silo pože-
nem proti sredini 
in s trdim udarcem trčim 
ob goli kamen prihodnosti.

Skrolam po Facebooku 
na njem imam 1741 
prijateljev 
poznam jih recimo da 
polovico 
precej smešno mi je ko me 
dodajajo popolni neznanci 
seveda jih vse potrdim 
ker ne želim biti ne vljuden 
a vseeno se mi zdi celotna 
stvar precej bizarna 
ne vem zakaj
prijateljica pravi da se je treba 
mrežiti 
in se mrežim 
kdaj se tudi ponesreči zamre-
žim s temi verjetno jih prav 
vsi poznate 
primerki ki te želijo nekaj zelo 
ampak zelo na hitro vprašati 
potem se kdaj najdejo tudi 
kaki Herbalajf entuziasti 
in pa seveda tudi kak občasni 
dickpick 
pri katerih zmeraj občudujem 
koliko truda in časa namenijo 
nekateri fanti 
za dobro osvetljavo prijetno 
ozadje in taktično pozicionira-
nje predmetov
ki služijo kot primerjalni 
eksponati dolžine njihovega 
penisa 
no ljudje imamo različna zani-
manja in interese si mislim 
eden izmed mojih je na pri-
mer da vsem poslovnežem z 
obljubami o bajnih zaslužkih
forwordiram te dobro osvetlje-
ne in pozicionirane penise 
za to pa imam minutko.

Hodim po tej cesti 
moje telo je težko kot so težke 
smeti v moji glavi
veliko ljudi in psov na povodcih 
na vsaki strani
mrači se poletje topo odzvanja 
skozi tresoče vrhove dreves
zmeraj ko mi svet veli da  
bi moral biti srečen 
me prevzame še ostrejši obup
in solze začnejo teči nekam  
v notranjost 
kot skalaktiti se kopičijo
in me prebadajo od znotraj
stopim v pasji kakec 
in se kot norec začnem dreti  
v luno. 

Tom Veber

https://www.facebook.com/RockBarDownTown
https://www.facebook.com/profile.php?id=100010038339827
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Pozdravljen, Tomaž! Kar 
veliko se je zgodilo v pre-
teklih letih od najinega 
zadnjega intervjuja. Izdal si 
še album Izštekani, tega sva 
malo preskočila, pa čeprav 
je bil odličen – zdaj pa smo 
pri plošči Izgubljeni. Dajva 
razčleniti, je Bordo izvajalec 
ali zasedba?
Bordo sem jaz, kot izvajalec. To 
je solo projekt, a gre za bendo-
vsko produkcijo, zaradi česar je 
lahko zavajajoče. Za marsikate-
rega novinarja. Na Izštekanih 
sem sicer igral s spremljevalno 
zasedbo, a je bila sestavljena či-
sto spontano. Ustvarjam s pro-
ducentom Petrom Penkom. Če 
grem osem let nazaj, ko smo ne-
hali s The Tide – super je imeti 
bend, nekaj najlepšega na svetu, 
a ko sem začel z Bordo, mi je 
bilo pomembno vedeti, da sem 
to jaz. Če Bordo neha obstajati, 
se bom nehal ukvarjati z glasbo. 
To je moj glas. To sem jaz. 

Nobenih drugih projektov v 
prihodnosti?
Ne, ničesar.

Pogrešaš demokracijo v 
bendu?
Menim, da demokracija v bendu 
sploh ne bi smela obstajati. 

Zajebana stvar. Smo poskusili. 
Lahko funkcionira, ampak je 
bolje, če se delo porazdeli. Vsak 
mora skrbeti za svoj del, če pade 
na enega, se ne konča dobro. 

Glede na to, da ustvarjaš 
sam, s pomočjo producenta 
Petra Penka, si v nekaj letih 
izdal lepo število albumov. 
Koliko časa potrebuješ, ko 
enkrat zaključiš projekt, da 
se lotiš novih izzivov?
Se pravi, koliko časa, da ponov-
no zaženem? Reciva, da sem 
album izdal septembra ... no, 
zdaj sem že na prvih vajah, kjer 
nastajajo prvi osnutki svežih 
skladb, ampak nisem še čisto 
tam.

Boš z novim materialom na-
stopal v živo?
Ne.

Res ne? Deluješ odločen.
Spet zajebana stvar. (smeh) 
Vem, vem, vse bi bilo v redu, 
ampak imam težavo. Moral bi 
spraviti skupaj zasedbo za na 
veliki oder – bobni, kitare, or-
gle, saksofon itd., da komadi 
zaživijo s polnim udarcem v 
rokerskem slogu, kar pomeni 
ogromno dela in veliko finančno 
investicijo. Pač, to bi bili plačan-
ci. Zamudil sem »pokoronski 
sindrom«, ko so bili koncerti 
vsepovsod, a hkrati ne čutim, 
da bi veliko izgubil. Dan ima le 
štiriindvajset ur in ne morem 
preko tega. Poleg tega pa se ve-
dno bolj počutim kot kantavtor. 

Doživljaš preobrazbo?
Več let že čutim, a se nikoli 
nisem smatral za kantavtorja. 
Bil sem bendovski človek. Pri 
Bordo sem imel občutek, da sem 

Tomaž 
Štular 
Bordo
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še vedno v bendu, a le zaradi 
same produkcije. Zdaj končno 
začenjam dojemati, kaj pome-
ni biti kantavtor – na akustiko 
igrati sam svoje lastne skladbe. 
Pesmi so spisane na ta način. 
Na zadnjem koncertu v Kranju 
sem našel ta občutek.

Ko si odprl nastop s šestimi 
skladbami samostojno na 
kitari? 
Dovolil sem si. Jure Longyka, ki 
je bil prisoten, mi je po koncer-
tu dejal, da sta vokal in kitara 
povsem dovolj. Meni se je vedno 
zdelo premalo. Dogaja se preo-
brazba. A se v tem polju še ne 
znajdem najbolje.

Na novem albumu se skriva 
tudi duet, in sicer za sklad-
bo Nebo, ki se pojavi kar 
dvakrat. Enkrat v električni, 
drugič v akustični verziji. 
Zakaj si nekoč izjavil, da ne 
maraš duetov?
S pevko Leilo Aleksandro sva 
ustvarila nekaj lepega, ampak 
drži, res sem to izrekel. Zato, 
ker so velikokrat narejeni pod 
prisilo. Izkoriščajo duete zaradi 
samopromocije in večjega dose-
ga. Kljub temu, da sama pesem 
ne ponuja tega, izvajalci delajo 
to na silo, posledično pa izpade 
izumetničeno. Veliko je dobrih, 

ampak če gledava površinsko, 
se mi zdi, da do duetov pride iz 
napačnih razlogov.

Zdaj pa vprašanje glede 
»dinozavrov«, ki še vedno 
uporabljamo CD-je. Svoj 
novi album si izdal na vinilni 
plošči, pa tudi na kaseti, ki to 
v resnici ni. Iz nje dejansko 
pride USB ključek.
Oprosti, Gal. (smeh) Ta CD ti 
bom zapekel, obljubim. (smeh) 
Ko sem podarjal prve kasete, ki 
so, kot si povedal, v resnici USB, 
sam bil malo žleht in sem čakal, 
koliko časa bo sogovornik potre-
boval, da ugotovi. Časovnice so 
bile tudi do dveh minut! Odločil 
sem se za nosilca zvoka, ki sta 
bila zelo pomembna še pred CD 
zgoščenkami. Prav spomnim 
se, kako smo presnemavali, 
pa reševali trak in si med sabo 
posojali kasete. Želel sem si po-
ustvariti ta trenutek. Vinilnih 
plošč pa sem dal natisniti tri-
deset. Butična izdaja. Tisti, ki 
jo je dobil, ve zakaj. 

Album Izgubljeni predsta-
vlja ogledalo družbe, ki se je 
razbilo?
Neverjetno, kako hitro smo po-
bezljali, ko se je enkrat stanje 
izboljšalo. Pri prvem singlu 
Telstar še nisem točno vedel, 

kam bo vodil album, pri Ghosts 
pa sem že slutil. Album v resni-
ci govori o post-pandemičnem 
svetu. Ne želim si nagovarjati 
poslušalca, ni toliko v liričnosti, 
kot je v podtonih. Tudi ko je, gre 
za povezavo z njo, mano, sve-
tom in nebom. Če strnem raz-
mišljanje – nič se nismo naučili.

Imaš najljubšo skladbo na 
albumu?
Sicer sem tip človeka, ki rad 
posluša lastno glasbo, z vese-
ljem, a ta trenutek težko re-
čem. Vsaka pesem ima svoje 
mesto. Morda bi izbral sklad-
bo Refleksija. Zaradi jeze, ki jo 
imam v sebi. Všeč mi je obču-
tek, če pomislim, da bi nekoga 
stresel in mu povedal vse, kar 
mu gre. 

Na albumu je Refleksija 
napisana s črko x. Gre za 
stilistično sredstvo?
Za povsem stilistično izbi-
ro, tako je. Za to je kriv Peter 
(Penko, op.a.), jaz sem imel 
zapisano pravilno, a ko mi je 
poslal nazaj miks, je naslov za-
pisal s črko x. Za hec. Ampak 
sva obdržala, zakaj pa ne. Sem 
pa naredil rokado. Na vinilni 
plošči je ta pesem kot prva! Ima 
drug seznam skladb. Ravno za-
radi koncepta vinilnih plošč, 
ki od poslušalca zahtevajo, da 
posluša album od začetka do 
konca. Prvi komad je Reflexija 
in udari z lopato po glavi, šele 
nato sledijo Dihaj in gre vse v 
normalo. Veliko sem razmišljal 
o tem, kako želim servirati la-
stno glasbo. 

»Trenutek, ko se spogleduješ 
s pričakovanji, pogrneš na 
celi črti,« si izjavil. Kaj si s 
tem mislil? 
Vedno, ko imam delček strahu, 
sem omejen. Nimam odprtih 
misli, da bi delal, kar si želim. Fo
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Seveda imam pričakovanja, de-
nimo, da bi imel čim več takšnih 
dobrih intervjujev, kot je najin, 
pa da bi mediji pohvalili album, 
ampak ni rečeno, da se bo to 
zgodilo. Ko se ne zgodi po priča-
kovanjih, je človek razočaran, a 
v resnici ne gre za to, da ni bilo 
v redu, samo pričakovanja so 
bila previsoka. 

Kakšne tehnike imaš pri 
ustvarjanju glasbe, da se čim 
bolj razbremeniš pričako-
vanj ter odpreš kreativnosti? 
Da si ustvariš možnosti za 
inspiracijo? Substance?
Definitivno, na vsak način gre 
za iskanje sprostitve. Odidem 
v svoj »plac« in praviloma traja 
kakšne pol ure, da padem v ri-
tem. Spijem pivo, prižgem ciga-
ret, seveda, potem je pa odvisno 
od inspiracije. Ta lahko udari 
kadarkoli. Snemalnik imam na 
dosegu roke. Ko dobim idejo, 
posnamem, poslušam naslednji 
dan, in če še vedno čutim enako, 
potem vem, da je nekaj tam.

Kaj bi povedal o razmerju, 
da ne gre na silo, a hkrati 
glasbenik verjetno potrebuje 
strukturo? Kot si rekel, greš 
v studio in si ustvarjaš ambi-
ent za kreativnost.
Ritual. Samokontrola je nujna 
in da si vesten do tega, kar de-
laš. Zehajoč grem v prostor za 
vaje, čeprav bi raje ležal doma, 
ampak se spravim tja tudi po 
večkrat na teden za nekaj ur. To 
je moj izhod iz vsega. Biti sam s 
sabo je včasih koristno. 

Zdaj, ko si malo starejši, 
ti je lažje najti ta navdih, o 
katerem govoriva? Moraš 
globoko brskati po svojih ob-
čutkih, da najdeš tematike, o 
katerih bi pisal?
Večkrat mi pravijo, da sem zelo 
vesel človek, moje skladbe so pa 
tako žalostne. (smeh) Mislim, 

da sem na odru tisti pravi jaz. 
Ne obratno. Saj tukaj tudi, ko 
sediva, ampak vedno sem bil 
bolj umirjen človek, pri vzdušju 
malo na dol. Rad imam, kadar 
imajo stvari težo. Je pa zajebano 
najti dobre tematike. Lahko pi-
šemo o nikoli končani tematiki 
ljubezni, ampak to počnejo že 
na tisoče let. Pri naslednjem 
albumu ne bom odkrival tople 
vode. Ne bom preveč eksperi-
mentiral. Našel sem dober zvok, 
pri katerem bom ostal.

Ni dobro imeti prevelike 
odmike, ko govoriva o nasle-
dnjem albumu.
Jaz tudi tako mislim. Pravijo mi: 
»Tomaž, daj še kaj drugega.« 
Zakaj? Če sem se našel. Zakaj 
sem se pa potem iskal? Nisem 
tak tip človek, raje bom vztrajal 
pri tem, kar sem začutil.

Kateri del proces pri ustvar-
janju ti je najljubši?
Verjetno vprašanje, zakaj glas-
benik sploh ustvarja glasbo. Ko 
se ti v glavi pojavi melodija in 
nastane v telesu nek poseben 
občutek. Nekaj norega se zgodi 
in si rečeš, to je pa tako lepo! No, 
ta trenutek! Kar nekaj skladb je 
bilo takšnih, ki so dobile dru-
gačno obliko, po tem ko sva se 
jih s Petrom (Penkom, op.a.) 

lotila. Pesem ti sama pove, ko-
liko mora biti dolga, široka in 
globoka. Ona ti vse pove. Čeprav 
si avtor – v nekem trenutku ji 
moraš prisluhniti, da vidiš, ko-
liko prenese in koliko teže zdrži.

Zanimivo je vseeno, pri vsej 
glasbi, ki je nastala skozi 
desetletja, sploh v popu in 
rocku, še vedno ne morem 
pobegniti klasični strukturi 
dveh kitic in refrenu.
Pismo, da res ne. Tudi jaz ne 
morem iz tega. Ampak album 
Izgubljeni niti nima takšne 
podlage, da bi dovolil pobeg iz 
omenjene strukture. So ideje, ki 
že v osnovi dajo dovolj. Lahko 
bi eksperimentiral, a bi uničil 
skladbe. Te pesmi so bile v moji 
glavi napisane, še preden sem 
se jih spomnil.

Hvala, Tomaž, za pogovor. 
Se veselim nove glasbe!

Gal Jerman
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od sebe.
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Cats n' Clothes: 
Vintage shop

Spletna trgovina obstaja že eno leto in pol, 
zdaj pa je nastala še fizična trgovina Cats n' 
Clothes. 

Rok: Ja, to je bil logičen korak naprej.

Eva: Na začetku je kar dobro imeti samo sple-
tno trgovino, ker je z njo manj stroškov, ampak 
imeti vsa ta oblačila doma, pa je kar zalogaj. 
Zdaj so vsa oblačila lepo na obešalnikih, prej 
pa so bila nakopičena v škatlah in po omarah.
Rok: Dobro je imeti tudi prostor, ki ga urediš, 
kot si si ga zamislil, tako da je v bistvu nastal 
nek lep razstavni ambient.

Vajina trgovina se nahaja v prostorih 
bivšega Mestnega mačjaka. Ste se za najem 
dogovorili z njimi?

Rok: Ne. Tukaj sva pristala čisto po naključju.

Eva: Zelo hecno naključje je, da sva pristala 
ravno tukaj. Midva sva v Mestni mačjak, ko je 
bil še tukaj, hodila kot prostovoljca. To je bilo 
ravno dve leti nazaj, ko sva začela delati na 
spletni trgovini. Trgovina Cats n' Clothes se je 
tako začela v tem prostoru. Ko sva bila tukaj 
dežurna, sva vzela s seboj računalnik in pri 
mačkih delala na spletni trgovini. Ko se je 
Mestni mačjak leto in pol nazaj preselil, sem 
imela še eno leto faksa. Takrat bi bilo preveč, 
če bi postavljala še trgovino. Tudi Rok je takrat 

učil v treh glasbenih šolah. 
Upala sva, da naju prostor počaka. Kasneje sva 
opazila, da so bili v tem prostoru delavci in se 
je nekaj dogajalo. Mislila sem, da sva prepozna 
za najem. Nekaj časa se nato ni nič premakni-
lo, nakar nama je Maša iz Mestnega mačjaka 
posredovala kontakt od lastnice, da preveriva, 
če so kakšne možnosti za najem. 

Kako pa je prišla ideja za spletno trgovino? 

Eva: Zgodbe o najinih začetkih so lahko kar 
dolge. Povedala bom dolgo verzijo. (smeh) Leta 
2020 sva oba postala naveličana raznih štu-
dentskih. Hotela sva imeti nekaj svojega in se o 
tem veliko pogovarjala. Odšla sva v Kobarid do 
Karmen, ki ima trgovino z vintage oblačili 
Reinkarmika. Dala nama je prvo inspiracijo in 
pogum, da sva začela. Najprej sva se ukvarjala 
z Instagram prodajo. Takrat sva prodajala 
oblačila dobesedno iz najine omare. Imela sva 
že več kot 80 srajc, saj sva bila že obsedena s 
kupovanjem rabljenih oblačil. Najinih oblačil 
je z rastjo prodaje začenjalo zmanjkovati, tako 
da sva začela obiskovati bolšje sejme, kjer sva 
dodobra spoznala, kako ljudem prodajati vin-
tage oblačila. Kasneje sva hotela možnosti še 
razširiti. Ker se je Instagram prodaja tako do-
bro obnesla, sva postavila še stran s spletno 
trgovino.

Novembra prejšnje leto se je v Kranj, 
v prostore bivšega Mestnega mačjaka 
nasproti Layerjeve hiše, preselila lična 
trgovinica z rabljenimi oblačili. Vodita 
jo Rok in Eva, ki sta trgovino poime-
novala po ljubezni do mačk in vintage 
oblačilih. Ravno je minilo že drugo leto, 
odkar uspešno vodita tudi spletno trgo-
vino. Prodajata in razvijata tudi lastno 
znamko, ki trenutno zajema nogavice s 
potiski muck, pisane torbice, izdelane iz 
starih prtov, posteljnine, pisane mašne 
ter elastike. Z njima smo se pogovarjali 
o začetkih trgovine, muckih in vintage 
oblačilih.
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Od kod pa dobita oblačila? Na spletni strani 
sem zasledila, da je na voljo veliko oblačil iz 
bivših slovenskih trgovin (npr. Gorenjska 
oblačila, Mura, Vezenine Bled).

Rok: Še vedno obiskujeva bolšje sejme. Kar je 
super, saj lahko vidiva in izbereva vsak kos po-
sebej. Pri naročanju oblačil nikoli ne veš, kaj 
točno boš dobil. Slovenske znamke se nama 
zelo všeč.

Eva: Ja. Največ slovenskih znamk dobiva iz 
omar starejših ljudi. Potomci nama jih recimo 
prinesejo od pokojne mame. Sicer pa največ 
oblačil kupiva na sejmih na Hrvaškem, v 
Bolgariji.

Kako pa sta se navdušila nad vintage 
oblačili? Sta to prenesla od staršev ali je 
prišlo samo po sebi?

Rok: Bolj samo po sebi. V to sva vstopila v sre-
dnji šoli in postalo nama je res všeč, koliko 
oblačil lahko ljudje dobimo tudi na drugačen 
način.

Eva: In koliko različnih, unikatnih kosov. Jaz 
sem se s tem bolj seznanila, ko sem hodila v 
Ljubljano v šolo, kjer je tega več. Ko je bil v 
Kranju še Textile House, sva veliko hodila tudi 
tja. Na faksu sva večkrat šla tudi kam v tujino, 
kjer je veliko več možnosti za vintage trgovine. 
V Sloveniji je še vedno mentaliteta, da je rablje-
no pač bolj za tiste, ki nimajo denarja. Oziroma 
ljudje ne ločijo ravno najbolje med second 
hand in vintage oblačili. Zdi se mi, da smo zato 
vintage trgovine vržene v isti koš, dejansko pa 
so vintage izdelki bolj kvalitetni kot neka ra-
bljena H&M srajčka.

Rok: Zaenkrat kultura kupovanja rabljenih 
oblačil v Sloveniji še ni tako močna, v tujini je 
to čisto drugače. Ljudje so tega bolj navajeni. V 
najini trgovini niso vsi kosi tako zelo vintage, 
da oblačil ne bi mogel vsak nositi tudi danes. 
Niso pa slabe kvalitete, ampak to bi morali vi-
deti v živo. Nerada se označujeva za trgovino z 
rabljenimi oblačili, ker izpade malo ceneno. 

Kakšni pa so izzivi z vodenjem spletne in 
zdaj tudi fizične trgovine? Zdi se, da sta 
sama za vse.

Rok: Ja, jih je kar nekaj. Moraš imeti urejene 
evidence, da sploh veš, kaj imaš. Kaj je in kaj ni 
prodano. Prisotna morava biti pri vseh stvareh 
in na veliko različnih področjih. Nimava ne fo-
tografa ne koga, ki bi obdeloval spletno trgovi-
no. Za vse to skrbiva sama. 

Eva: Izziv, kje se kakšen kos nahaja. (smeh) 
Zdaj imava sicer trgovino, tu pa so nato še obla-
čila v domači kleti. Povsod jih je dovolj. Veliko 
je dela z vsem skupaj. Zdi se mi, da s spletno tr-
govino še največ. Vse izdelke morava fotografi-
rati in izmeriti.

Na fotografijah si pa ti kot model?

Eva: Ja, in Rok je fotograf. Včasih sva se še me-
njala, da je bil tudi on na slikah in da sva zajela 
tudi obraze, potem pa je prišlo do problema, ko 
si na fotkah nisva bila všeč in sva jih predolgo 
časa izbirala.

Rok: Včasih sva se celo oba slikala za isti kos, 
da sva na tak način predstavila, da isti kos no-
sijo tako moški kot ženske.

Eva: To so stranke kar pohvalile. Všeč jim je bi-
lo, kako sva prikazala, da oba spola lahko nosi-
ta isto oblačilo. Vendar pa je bilo zelo 
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zamudno. V ozadju spletne trgovine je res veli-
ko dela. Že da vse izmeriš vzame veliko časa.

Rok: Mogoče tako ne izgleda na prvi pogled. Pri 
vintage oblačilih gre za to, da je res vsak kos 
unikaten. Na spletni strani ne moreva objaviti 
npr. hlačnega krila in označiti, da jih je na zalo-
gi 50, ker je vendarle samo en.

Eva: Evidence je potrebno voditi tudi zaradi 
pravnih zakonikov, ki pa so zelo neprilagojeni 
temu načinu prodaje. Ker gre za trgovino z ra-
bljenimi oblačili, je težko označevati vodenje 
zaloge, saj je vsak kos le en.

Rok: V glavnem za lokalna društva. Mislim, da 
sva to začela z lepim namenom in bova še 
nadaljevala. 

Eva: Za Mestni mačjak in Mačji dol. Morava 
priznati, da v zadnjih parih mesecih malo manj 
sodelujeva, ker sva imela s trgovino precej in-
vesticij. Mačjaku drugače pomagava tudi pri li-
citacijah ali dobrodelnih tržnicah z donacijo 
kakšnih kosov oblačil. 

Tudi sama imata posvojene mačke. Jih 
lahko malo predstavita? Ena je prisotna 
tukaj.

Rok: Ja, Pepa je obraz trgovine. Je najmlajša in 
najnovejša.

Eva: Imava tri mačke. Kajetana, Ines in Pepo. 
(smeh) 

Rok: Vsi trije so iz Mačjega dola iz Škofja Loke.

Eva: Ko sva načrtovala trgovino, sva glede na 
ime menila, da se spodobi, da so prisotni tudi 
mački. Dva sta že starejša in bi jima bila vsak-
danja vožnja zelo stresna. Pepa pa se z nama 
vozi vsak dan sem in domov. Ko sva prvič vide-
la Pepo, je bila stara en mesec in se zaljubila 
vanjo.

Videla sem, da sta prisotna na pop-up 
stojnicah in na vintage sejmu na Taboru v 
Ljubljani. Kakšni so kaj odzivi obiskovalcev?

Rok: Veliko smo v dvorani Tabor v Ljubljani, 
tam je sejem postal že stalnica. Povabijo pa nas 
tudi v druge kraje, povsod po Sloveniji.

Eva: Pred temi sejmi bi si lahko človek mislil, 
da imamo vintage prodajalci vsi enako robo, 
ampak stili, ki jih prodajajo, se zelo razlikujejo. 
Na teh sejmih lahko zadovoljimo vse potrebe 
glede stilov oblačenja. Odzivi so dobri. Sploh 
na taboru. Tam je namreč večji doseg obisko-
valcev, saj pridejo nakupovati tudi ljudje iz 
drugih krajev. Vintage sejem se dogaja enkrat 
na mesec.

Verjetno morata potem še posebej izbrati, 
kaj bosta nesla na sejem?

Rok: Ja. Vsak ima ta sistem malo drugače ure-
jen. Zdaj, ko imava trgovino, je stvari veliko 
lažje pripraviti. Vzameva oblačila, ki so sezoni 
primerna. Vendar pa tudi zdaj, v zimskem ča-
su, ne neseva samo plaščev, bund ali jaken. 
Poskrbiva, da je predstavljena najina trgovina 
v malem in poskusiva vzeti vse.

Eva: Prej, ko sva imela oblačila še doma, zlože-
na po omarah in škatlah, sva morala na vsa na-
pisati listke s cenami in jih pripraviti z obešal-
niki. Tukaj lahko zagrabiva stvari, jih dava v 
velike selitvene vreče in jih odpeljeva s seboj. 
Včasih je bil to kar projekt. (smeh)

Prej sta rekla, da imate trgovine različne 
vintage stile. Kako bi opisala vajinega?

Rok: Malo mešano. (smeh) Tudi z Evo sva si v 
stilih malo različna, v trgovino tako poskusiva 
vnesti tudi osebno noto. 

Del od prodaje oblačil 
gre tudi za podporo 
zavetiščem za mačke, 
natančneje dvema 
društvoma.
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Eva: Če naju primerjaš z ostalimi vintage po-
nudniki, se nama zdi, da sva midva najbolj 
navdušena nad vzorci, barvami, »funky« stili. 
Mogoče se najdejo bolj stili za mlade, recimo 
hlačna krila in pisane jakne. Od ostalih proda-
jalcev sva kakšnih 15 let mlajša, tako da se tudi 
to malo pozna. (smeh)

Kakšni pa so odzivi na trgovino? Spletno in 
zdaj to, fizično?

Eva: V trgovini je lepo videti nove stranke ter 
tudi tiste, ki se vračajo. Ko fotografirava izdel-
ke za spletno trgovino, si že lahko predstavlja-
va, kateri kos bo kdo kupil. Zdi se mi, da neka-
tere že poznava. Ko pridejo sem, lahko vidiva, 
kateri naju spremljajo dalj časa, ker vstopijo 
na zelo domač način, kot da se dolgo 
poznamo. 

Rok: Kot da bi se poznali že dve leti.

Eva: Pa se v bistvu prvič vidimo. Ampak je pa 
zelo lep občutek.

Nismo še omenili, zakaj je dobro, da se nosi 
oblačila, ki so že rabljena in se ne kupuje 
stalno novih.

Eva: Definitivno je to vključeno, če si navdušen 
nad rabljenimi oblačili. Tako kupuješ tudi bolj 
trajnostno. Nikomur nočeva težiti v smislu, da 
si slab človek, ker kupuješ izdelke iz hitre mo-
de. Ne delava na tem principu, se pa sama te-
mu načinu kupovanja izogibava. No, včasih 
človek rabi nove spodnjice. (smeh)

Rok: Nikoli se nisva imela za velika aktivista. 
Ne kupujeva čisto vsega tako, ampak se trudi-
va, da čim več. Težko je recimo najti oprijete 
hlače.

Eva: Ja, vintage hlače, ki so ti prav, pa še lepe, 
je skoraj nemogoče dobiti. Za to moraš imeti 
kar srečo.

Marša Malešič
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Sedim na avtobusu in razmišljam

Sedim na avtobusu in razmišljam je nova rubrika 
v reviji Scena, kjer se prepletajo misli različnih oseb, 
ki sedijo na avtobusu in razmišljajo. 
Zapisi niso lektorirani, imena pa so izmišljena.

29. november 2022
Čakam na postaji, pripelje avto-
bus, grem gor, usedem se. Roko 
vtaknem v žep, fak, nimam 
slušalk. Grozen občutek oblije 
moje telo, ko začutim odsotnost 
kabla z dvemi deformiranimi 
ušesi. Kaj naj pa zdaj počnem? 
Vožnja je enaka, počnem isto 
kot takrat, ko mi v ušesne kana-
le prihaja melodija, torej gledam 
skozi okno. Dolgčas mi je. Na 
radiu se vrtijo bedni komadi z, 
recimo, 6 besedami. Res obup. 
Še 27 minut me čaka, da pridem 
na cilj, zdaj pa lepo prosim naj 
ne bo še kakšnega zastoja na 
cesti. 

2. december 2022
Gledam snežinke, ki se s sti-
kom okenske šipe stopijo. Vsaka 
snežinka je drugačna, kakšen 
neumen rek, na svetu ni ene na-
ravne zadeve, ki bi si bila enaka 
drugi iste vrste. Vsako drevo je 
drugačno, vsaka bilka trave, ni 
dveh miši, ki bi imeli isti rep 
in ni kaplje, ki bi v lužo padla 
popolnoma isto kot kakšna ka-
plja prej.

P. Janko

16. 1. 2023
Sedim na busu, smo samo js 
in šofer in še ena mlada pun-
ca. V ušesih ma slušalke. Šofer 
jih nima, ma pa radio Aktual. 
Mlad je. Prjazn. Me prov zani-
ma kako mu je ime. Pustila sm 
mu 20 centov več. Zdi se mi res 
kralj, da si upa furat bus. Sploh 
v takmu snegu. Js sm tok sisa 
za sneg, da sm šla raj z busom 
v službo. Ok, sej po ravni cesti 
še gre, kva pa klanci. Sploh si 
ne predstavlam, kako mu rata 
spelat iz sredine klanca v takmu 
snegu in mini ledeni cesti. Res 
herojska služba ej. O lej krave. 
A krav nč ne zebe pozim, upam 
da ne. Luškane so, črno bele 
pa rjave, pa par teličkov. Dva 
telička pijeta mlek od ene kra-
ve, zih sta dvojčka Hihi. Kravje 
mleko je za teličke, ne za ljudi. 
Omg, kako sem lah včas pila 
belo kavo z dvemi cukri. Bohve 
kako je ime tem kravam. Fak, 
zakva js vedno razmišlam, kako 
je nekomu ime.  

Kristina P. M. 

3. 2. 2023
Se mi zdi, da imam ponavadi 
med malce daljšimi vožnjami 
prazno glavo, ampak danes se 
bom pa potrudila neki finega 
razmišljat. Kaj je fino? Fino je 
sonce, morje (iiii, kr na obalo 
se peljem!!), hribi, poletje, kul 
muska.. joj, sami klišeji.. sam 
sej zato pa so a ne, ker so fini! 
Fini so mi tut koncerti. Joj, pa 
kok je fino, ko se z nekim novim 
začneš pogovarjat, in je ful kul 
k pogovor kar steče.. sam res že 
dolgo nisem tega doživela, za-
dnje leto (?!) se precej matram v 
pogovorih na splošno.. kaj se je 
zgodil z mano!? Skor najrajši se 
sama s sabo pogovarjam hehe. 
Pa fino je met sproščujoče pra-
zno glavo. Ko te nič ne skrbi, nič 
in nihče ti ne diha za ovratnik, 
samo obstajaš. Meni se to zdi 
čisto poštena stvar. Zakaj ne 
bi mogli samo obstajati, zakaj 
se moramo vedno nekaj seki-
rat in premlevat in analizirat? 
Preprosto obstajaj in počni kar 
v danem trenutku potrebuješ, 
medtem ne škoduj drugim (plus 
točke če komu spotoma polep-
šaš dan!), in to je to.

Urška Ž.
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Kaj pa živali?
V zadnjem času je veliko govora o planira-
nju novih prehranskih smernic, o živinoreji, 
okolju, o tem, kaj imamo na krožnikih, temah, 
ki nemalokrat sprožijo burne odzive. Hrana je 
postala več kot le gorivo za preživetje. Je del 
tradicije, spominja nas na naše najdražje, pa na 
otroštvo, prav tako se vsi družabni dogodki vrtijo 
okoli hrane. Ljudje se prehranskih navad res 
krčevito oklepamo, trditvam znanstvenikov in 
okoljevarstvenikov tako ali tako ne verjamemo, 
nasveti, naj se zmanjša poraba mesa, pa nam 
predstavljajo hudo grožnjo: »Meni ne bo noben 
govoril, kaj lahko jem!« 

Naredimo najprej en globok vdih in izdih. Ta 
članek ne želi obsojati in siliti v karkoli, želi le, 
da odprtih misli in src razmišljate o tej temi in o 
njih, živalih. Ponuditi kakšno novo informacijo 
in nov način razmišljanja, drugačen pogled. 
Na koncu je odločitev še vedno le vaša. 

Je vsa ta jeza ob omembi spremembe resnično 
upravičena? Lahko iskreno rečemo, da tukaj 
ne gre le za to, da je težko sprejeti drugačno 
prepričanje ter izpustiti tisto, kar poznamo in 
nam je udobno? Da je težko biti tisti, ki bo v naši 
družbeni skupini naredil spremembo, izstopal? 
Ker ja, spremembe so lahko težke.
Ali sploh kdaj pomislimo na dobrobit planeta 
in na to, kakšen svet bomo pustili zanamcem? 
Nam je mar?
Pa dajmo tokrat vidik okolja in zdravja malce na 
stran (kljub temu, da gre za izredno pomembno 
problematiko) in poglejmo na vse skupaj še skozi 
prizmo etičnih načel in odnosa do živali.

Leto 2021, Slovenija
Samo v Sloveniji smo leta 2021 ubili približno 
123.000 govedi (4 % več kot v 2020), 311.000 
prašičev (5 % več kot v 2020), 97.000 ovac (1 % 
več kot v 2020), 25.000 koz (2 % več kot v 2020) 
in 39.886.000 pernatih živali (ali 1 % manj kot 
v letu 2020). Ribe in druge vodne živali tukaj 
niso vštete.

Poglejmo še, koliko živali se ubije letno na osebo.

Leto 2021, Slovenija, ubitih živali na 
osebo
0.06 govedi, 0.15 prašičev, 0.05 ovc, 0.01 koz in 
19 pernatih živali na osebo. Ker so številke težko 
oprijemljive, poglejmo skupno število: 19.19 
kopenskih živali (govedo, prašiči, ovce, koze 
in pernate živali) na osebo, na leto. Ponovno, 
vodnih živali v tej statistiki ni.

Za nami so decembrski prazniki, čas, ko pogosto 
razmišljamo o naših vrednotah, o katerih piše-
mo v voščilih. Pa so ta načela skladna z našimi 
dejanji? In še pomembneje – smo pripravljeni 
kaj spremeniti, če niso?
Prazniki so vedno čas obloženih miz, o čemer bi 
prav tako rada malce spregovorila. O tisti hrani, 
ki je bila pred tem živo bitje, ki je moralo za to, 
da je del takšne pojedine, umreti. 
Preden zamahnete z roko in odložite članek, 
vas prosim, da odprtega duha in srca vztrajate. 

Kar je še posebej žalostno, je to, da se lahko pred 
prazniki ubije še več živali kot druge mesece v 
letu. Prazniki tako lahko pomenijo še več ubitih 
živali. 

Primer: december 2021 v primerjavi 
z januarjem 2022
Kar 29 % več govedi je bilo ubitih decembra in 
18 % več prašičev, 51 % več ovc, 34 % konjev 
ter 11 % več pernatih živali. 

https://www.facebook.com/dasholina.art
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Čas topline, dobrih del in ljubezni je za živali še 
vedno ena sama nočna mora. V klavnice priha-
jajo tovornjaki in prikolice polne prestrašenih, 
široko odprtih oči in tresočih nožic, ki jih komaj 
držijo pokonci. Ven se tovornjaki odpeljejo pra-
zni. In jaz še vedno ne vem, kaj je bolj žalostno – poln 
ali prazen tovornjak. 

Kot ste do zdaj verjetno že začutili skozi besedilo, 
je članek napisan v upanju, da vas spodbudi k 
razmišljanju o temah, katerim se načeloma radi 
izognemo, in morda celo k spremembi.  
Če damo na eno stran načela, ki so nam blizu, na 
drugo pa naše nakupovalne vrečke, kaj najdemo 
v njih? Nekogaršnja rebra in pleča, zapakirana 
telesca pernatih bitij, pa jajca in mlečne izdelke? 
Si zmoremo v mislih naslikati zgodbo za temi 
produkti? Ta slika hitro postane precej bolj 
temačna in tesnobna, pa če se barvite reklame 
in zavajajoči, osladni slogani še tako trudijo 
naslikati drugačno sliko. Marsikdo ne bi zmogel 
videti, kaj se v resnici dogaja za stenami klav-
nic. Pred jedmi na naših mizah je bil NEKDO. 
Živo bitje, ki je živelo, trpelo in umrlo. Živali, 
pripeljane v tovornjakih, ki jih včasih srečamo 
na avtocesti (jih zmorete videti ali se obrnete 
stran?). In vsak, ki je že kdaj videl živali pred 
klavnico ali na posnetkih klavnic, ve, kako zelo 
strah jih je. Ste videli pred časom objavljene 
skrite posnetke iz slovenskih klavnic? V doži-
vljanju strahu in bolečine je pes enak kravi, enak 
prašičku, enak kokoši …

Spodbujam vas, da si odgovorite na naslednja 
vprašanja:

1. Moramo čisto zares jesti živali, da lah-
ko živimo? Govorim seveda o ljudeh in sku-
pnostih, ki imamo možnost izbire, trgovine in 
izbiro virov hranil, ki jih potrebujemo.

2. Sta naš užitek ob jedi in tradicija vre-
dna več od življenja?

3. Nam je ob praznikih in druženjih bolj 
pomembna hrana na mizi ali ljudje, s kate-
rimi smo, in občutki ter vrednote, ki gorijo 
v nas?

4. Se naše vrednote zares skladajo z naši-
mi dejanji?

5. Če lahko živimo, brez da zavedno in po 
nepotrebnem nekomu povzročamo trpljenje 
in smrt, zakaj ne?

Novo koledarsko leto, nov začetek in lepa 
priložnost za to, da nekaj spremenimo, da 
uskladimo načela z dejanji, da bodo zares 
izražala ljubezen do vseh. Ne le na lepih 
verzih na socialnih omrežjih. 

„Živali imajo le eno 
priložnost za življenje, 
imajo eno priložnost za
obstoj. Kdo smo mi, da jim 
vzamemo to eno in edino 
priložnost živeti? 
Obrok za nas traja le nekaj 
minut, vendar je ta obrok 
žival stal njeno celo življenje.”

– Besede, povzete iz dela govora 
aktivista Earthling Eda, ki se me 
je zelo dotaknil. Upam, da se ta 
misel dotakne še koga.

Ste še z mano? 

https://www.facebook.com/dasholina.art
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Vam na hitro predstavim nekaj lastnosti živali, 
ki jih morda še niste poznali?

> Ste vedeli, da nekatere živali »pojejo« svojim 
mladičem, ko ti pri njih sesajo mleko? 

> Imajo različne karakterje, nekatere se rade 
ponoči stiskajo, druge imajo rade svoj prostor.

> Tvorijo močne prijateljske vezi in se rade 
igrajo. 

> Globoko žalujejo za svojimi mladiči, če jih 
izgubijo. 

> Znajo reševati probleme in si zapomnijo 
obraze svoje črede – nekatere živali si zapomnijo 
obraze kar petdesetih različnih posameznikov. 

> Včasih si med seboj pomagajo pri skrbi za 
mladičke.

> Kokoši in njeni še neizvaljeni piščančki včasih 
med seboj komunicirajo že skozi jajčno lupinico.

> Purani predejo, ko so zadovoljni, na njihovih 
glavah pa lahko opazuješ, kako se barva spre-
minja glede na razpoloženje. 

Ste vedeli?

> Krave mlekarice dočakajo le okoli 5 let, nji-
hova naravna življenjska doba pa je lahko tudi 
do 20 let.

> Telički, ubiti za teletino, dočakajo le od 3 
tednov do 6 mesecev starosti.

> Piščanci moškega spola so v jajčni industriji 
označeni za odvečne in jih je po zakonu dovo-
ljeno usmrtiti. Dva načina, ki se uporabljata tudi 
pri nas, sta: izpostavitev ogljikovemu dioksidu 
in uporaba mehanske naprave, ki vsebuje rezila 
z naglo rotacijo (pa ne, da je kakršenkoli način 
usmrtitve bitja proti njegovi volji humano in 
sprejemljivo).

GLOBALNA BIOMASA SESALCEV - Kakšen 
procent sesalcev na planetu predstavljajo 
rejne živali?

Tebi.
Tebi, ki si stal v tistem boksu.
Tebi, ki so ti v lobanjo poslali tisti jebeni klin.
Tebi, ki sprva nisi padel.
Tebi, ki si kričal z zevajočo luknjo v glavi. 
Tebi, ki si toliko pretrpel preden si končno padel.

Nikoli ne bom pozabila tvojih globokih krikov 
in jezika, ki je molel iz tvojih ust.

In tiste luknje sredi čela. In tistega prekletega klina.

Oprosti. 

Oprosti iz dna duše. 

Oprosti za vse, kar naša vrsta počne vam.

Daša Keber

Vir: Stat.si, faunalytics.org, OurWorldinData.org, uradni-
-list.si

Ko bi vsaj lahko na živalski svet pogledali pre-
ko naših navad in prepričanj. Videli njihove 
karakterje, opazovali njihove odnose, čutili nji-
hovo bit. Brez tega, da na njih gledamo kot na 
stvari, na nekaj, kar nam lahko koristi. Da bi ob 
pogledu in misli nanje ne videli le tega, kar jim 
lahko vzamemo. In da ne bi ob misli na pre-
hranske spremembe pomislili le na vidik, kori-
sten nam, ampak tudi na to, kakšen odnos ima-
mo do drugih čutečih bitij, na njihove pravice 
in kako naše odločitve vplivajo na njih in nji-
hov življenjski prostor, na naravo.
Živali so tu z nami, da živijo svoje življenje. 

Bomo na svetu 
ostali le še ljudje 
in rejne živali?

Fo
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https://www.facebook.com/turbogalerija
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Turbo galerija: 
3 Platna 

Po petih uspešnih sezonah se je čisto potiho 
zaključil in poslovil projekt 3 platna. Odvijal se 
je v sklopu Turbo galerije, ki ima svoje mesto 
pod streho Trainstation SubArta. V petih letih 
se je odvilo kar 45 posameznih razstav 3 platen, 
kar skupaj nanese 135 platen. Umetnosti nam 
torej ni manjkalo. 

Hvaležna sem za vseh 135 platen, za vse sodelu-
joče, za vse obiskovalce in predvsem za nasmehe 
in zahvale ob odkrivanju in razkrivanju vse te 
mogočne umetnosti. Za podporo pri projektu se 
zahvaljujem domačemu Kulturno umetniške-
mu društvu SubArt, Javnemu skladu republike 

Secret artist # 1 Zunipera – Metuljček 
pizdunček 

Secret artist # 2 De Reya Me – Alkimija 

Secret artist # 3 Ana Hudobivnik – Ravne 
črte ne obstajajo

Secret artist # 2 De Reya Me – Alikimija 

Alkimija

Strah, zmeda, bolečina. Sama v temi. Ne razu-
mem in ne poznam. Tako zelo sama.   
Okoli nevihta. 

Nemočna, vedno manjša. Samo še pogum od 
preteklih bitk me drži. Mi kaj drugega ostane? 
Ne. Edina pot ven je skozi.

Razpad, razkroj in še večja bolečina. Šum, pre-
pih, orkan. Nevihta v meni, nevihta okoli. 

Vse naenkrat. Razpadam in se topim. 
Sočasne dimenzije me preplavijo in zahtevajo 
pozornost. 

Samo še ena nit me drži. Takrat spustim. 
Spustim, da me preplavi in uniči.

Raztopljena in izžeta. Ostanem sredi polja, obr-
njena, zasidrana in stabilna. Začutim in občutim. 
Končno mirna. Nisem več sama. Jaz in nevihta, 
skupaj.

Našla sem zlato. Že od začetka je bilo tukaj.

Slovenije za kulturne dejavnosti in Mestni ob-
čini Kranj, ter prijateljem in sodelavcem za vso 
pomoč pri organizaciji. 

Za konec predstavljam še zadnji dve razstavi, ki 
sta se odvili v lanskem novembru in decembru. 
Želim pa vam še razkriti imena zadnjih treh 
skritih razstavljalcev oziroma razstavljalk. 

https://www.facebook.com/turbogalerija


Secret artist # 3 Ana Hudobivnik 
– Ravne črte ne obstajajo

Ravne črte ne obstajajo.

Kaj je tisto, kar gledamo, in kaj tisto, kar si želi-
mo videti? Je to eno in isto ali obstaja razlika? 
Bomo lahko sploh kdaj videli vse?

Zaprtost v obliko ene same linije, ki v svoji raz-
gibanosti tvori obraz. Tri obraze, tri barve. 
Rdeča, modra in zelena. Aluzija na Picassova 
barvna obdobja. Tri platna, trije obrazi, več 
umetnikov – med drugimi Klimt in Rothko. 
Trganje velikih umetnikov na koščke. Naj po-
čivajo v miru, njihova dela pa naj ne preosta-
nejo zgolj spomin. 

O avtorici:
Najraje eksperimentira in testira.
Ponavadi z barvami, včasih z besedami. 
Večinoma pa se vrti okoli čustev in kdo bi bila, če ne bi razumela psihologije.
Kadar ne eksperimentira, rine v temo. Tam je toliko skrivnosti!
V temi najde dragulje in prgišča svetlobe.
Zato pa kar naprej govori o alkimiji.

Vzameš nekaj običajnega ali pa celo bolečega, dobro spasiraš in sproti testiraš. Zmelješ vse se-
stavine,  dodaš kanček strahu in dobro pomešaš. Pustiš, da vzhaja. Pa imaš – zlato!

Tehniko izdelave sestavljata slikanje z oljem  
in kolaž.

O avtorici:
Pogosto zmedena niha med različnimi 
vrstami umetnosti. Se bo našla, bo najdena? 
Zaključila je program likovne gimnazije na 
oblikovni šoli v Ljubljani in se vpisala na 
študij filozofije in germanistike. Izraža se na 
različne načine, katerim skupni imenovalec je 
umetnost. Želi si poleteti, v prostem času pa 
najraje opazuje ptice, ki jim to uspe. 

Živa Drinovec
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Lektoriranje:
Nežka Kukec 

Urednica: 
Živa Drinovec
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Tiskarna Oman 
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Cena: brezplačno

Ulična galerija: Matej Počervina 
- Manjemanje

Vsebinski opis
Razstava naslavlja bombardi-
ranje zelene dežele z rekla-
mnimi panoji, brez zadržka in 
premisleka vpetosti v prostor. 
V nasičenosti oglaševanja 
našega prostora in časa avtor 
išče izpraznjene podobe, ki 
kažejo praznino, zastarele 
okvirje ali pogled skozi v 
naravo, katera bi si zaslužila 
več pozornosti, z željo po 
manjšem onesnaževanju s 
tovrstnimi oglaševanji in 
večjem premisleku o rabi 
skupnih prostorov.

Kratek opis avtorja
Matej Počervina, 1987, rojen 
v Novem mestu.
Skejter, glasbenik, fotograf, 
vsesplošni kreativec.
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